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1. Opening en mededelingen
De voorzitter opent de vergadering om 18.30 uur en verwelkomt alle aanwezigen.

50 Mededelingen:
 Een bericht van verhindering is ontvangen van de heer Mosmuller, mevrouw Doevendans, 

mevrouw Van der Waart en Statenlid Kostiç
 De voorzitter wijst op de regels die deze fysieke vergadering mogelijk maken onder de 

coronarichtlijnen.
55

Mededelingen vanuit het college van Gedeputeerde Staten: 
 Gedeputeerde Olthof zegt dat de commissie in het kader van de Zaanbrug eerder is 

geïnformeerd over het opstarten van een onderhandelingstraject met twee aannemers. Daarmee 
werd gepoogd om het project alsnog van de grond te krijgen.  De onderhandelingen hebben 

60 ertoe geleid dat tekort kan worden beperkt tot een totaal van € 650.000. Eén en ander is 
besproken met de Stuurgroep Zaanbrug. De provincie neemt van voornoemd tekort een bedrag 
van € 450.000 voor haar rekening. Dat bedrag is in een eerdere kredietaanvraag (2018) 
opgenomen. Het kan worden opgelost binnen het eerder beschikbaar gestelde krediet. Het 
resterende bedrag van € 200.000 zal door het college van Burgemeester en Wethouders aan de 

65 gemeenteraad worden voorgelegd om het tekort sluitend te kunnen krijgen. Gedeputeerde 
Staten hopen in oktober 2020 de opdracht definitief te kunnen opdragen aan de gekozen 
aannemer.

2. Vaststelling van de agenda, het verslag van de vorige vergadering en lijsten moties en 
70 toezeggingen

 De agenda wordt vastgesteld en daarmee ook de C-agenda. 
 Mevrouw Van Geffen (VVD) heeft een vraag naar aanleiding van het verslag van 15 juni 2020. In 

de regels 262 tot en met 267 ontbreekt de mededeling dat Gedeputeerde Staten een aanbeveling 
van de Auditcommissie hebben overgenomen. In regel 283 komt een toezegging van 

75 gedeputeerde Pels dat informatie nog volgt. Die informatie is niet gekomen.

Gedeputeerde Pels zegt toe daarover in het vervolg van deze vergadering op donderdag 
3 september a.s. met een stand van zaken te komen.

 
80 De verslagen van 15 en 22 juni 2020 worden vastgesteld.

 Lijst van toezeggingen en moties: in de collegevergadering van dinsdag 1 september worden 
zaken bijgesteld, waarna het overzicht zal geactualiseerd.
Mevrouw Van Geffen (VVD) mist de motie ‘Projecten infrastructuur tegen recessie’, die op 25 mei 

85 jl. is aangenomen door Provinciale Staten. De voorzitter zegt toe dat de motie aan de lijst zal 
worden toegevoegd. 

2.a. Vooruitblik komende vergadering(en) aan de hand van de Strategische Agenda en vaststelling 
Strategische Agenda

90 De heer Muurlink (PvdA) verwijst naar het bijpraatmoment voor het Regionaal Overleg 
Consumentenbelang Openbaar Vervoer (ROCOV) dat ieder half jaar plaatsvindt. Dit jaar is dat 
bijpraatmoment nog niet geweest. Zeker gezien corona, dat het OV hard heeft geraakt, lijkt het de 
PvdA verstandig om dat gesprek te voeren.
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De voorzitter meldt dat de opmerking is genoteerd. De griffie onderzoekt of het in deze tijd mogelijk 
95 is het bijpraatmoment met ROCOV te organiseren.

3. Inspreekhalfuur over onderwerpen die niet op de agenda staan, maar wel tot de portefeuille 
van de commissie behoren

Er zijn geen aanmeldingen binnengekomen voor het inspreekhalfuur.
100

4. A-agenda Algemeen

4a. Financiën: Voordracht Tweede begrotingswijziging 2020 

105 Mevrouw Kuiper (CDA) vindt het een goede zaak dat de verwachtte subsidie Gedragsbeïnvloeding 
Verkeersveiligheid wordt verhoogd voor de Uitvoeringsregeling ‘Doortrappen verkeersdeelname 
ouderen’. Het CDA waardeert het dat er oog is voor de verbetering van de fietsveiligheid. 
Inmiddels hebben zeven Noord-Hollandse gemeenten voor 2020 die subsidie aangevraagd.

110 De heer Deen (PVV) verwijst naar het krediet van € 6,5 miljoen dat beschikbaar wordt gesteld 
voor LED-verlichting bij provinciale infrastructuur, met als doel om energie te besparen. Het 
betreft een duurzaamheidsmaatregel waarmee de PVV prima kan leven. De vraag is welke 
financiële besparing deze investering van € 6,5 miljoen, naast een energiebesparing, gaat 
opleveren.

115
De heer Steeman (D66) merkt op dat de begrotingswijziging lastig te beoordelen is, omdat de 
Coronacrisis nog voortduurt. D66 is benieuwd naar de effecten op alle cofinancieringen in grote 
projecten. D66 ziet bij voorkeur dat het PMO en het PMI in de begrotingsbesluiten zoveel 
mogelijk hand in hand gaan.

120
De heer Gringhuis (GL) constateert dat de subsidie voor fietsinfrastructuur, die aan gemeenten 
kan worden toegekend, een onderbesteding kent van circa € 4 miljoen. Hoe kan worden 
voorkomen dat er volgend jaar opnieuw sprake blijkt te zijn van onderbesteding? Dezelfde vraag 
geldt voor de uitgaven voor de Investeringsagenda Doorstroming OV, waar sprake is van een 

125 onderbesteding van € 1,2 miljoen.:

De heer Terwal (VVD) zegt dat het goed is dat Gedeputeerde Staten in de begrotingswijziging 
stellen dat ze doorpakken in de uitvoering van het coalitieakkoord en dat wat moet gebeuren zo 
snel en goed mogelijk door moet kunnen gaan. Zeker voor GWW-sector (Grond-Weg-Waterbouw) 

130 i het in deze tijd van crisis van belang dat projecten doorgaan en waar mogelijk naar voren 
worden gehaald. Deze sector moet duidelijkheid geboden worden. De VVD diende hiertoe een 
motie in, die op 25 mei jl. door Provinciale Staten is aangenomen. 
De VVD bedankt het college van GS voor de heldere beantwoording van de vraag over subsidies 
die dit jaar worden uitgekeerd, ten behoeve van de projecten Zuidasdok in Amsterdam en de 

135 Boerenverdrietsluis in Den Helder. Het is goed dat na de nodige vertraging de 
samenwerkingsovereenkomst om te komen tot een aanpassing van de Boerenverdrietsluis 
afgelopen maand gesloten is en daarvoor de provinciale subsidies nu aangewend worden.

De heer Hollebeek (PvdD) sluit aan bij hetgeen de heer Gringhuis stelde. Het is opvallend dat 
140 € 4 miljoen minder wordt uitgegeven voor het oplossen van fietsknelpunten en doorfietsroutes. 

Gelukkig zijn er geen projecten afgeblazen of vertraagd. De PvdD is benieuwd welke projecten dit 
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jaar nog tot uitvoering komen. Mogelijk kan daarvan een overzicht worden gegeven aan 
Provinciale Staten.

145 De heer Hoogervorst (SP) meldt dat de SP akkoord gaat met de tweede begrotingswijziging. De 
fractie is blij met het krediet van € 6,5 miljoen voor het aanbrengen van LED-verlichting bij 
provinciale wegen. De SP sluit zich aan bij de vraag van de PVV over hoeveel het de provincie aan 
besparingen gaat opleveren.

150 Gedeputeerde Pels zegt dat er zeker een besparing wordt gerealiseerd door het gebruik van LED-
verlichting. Daarmee wordt ook een besparing gerealiseerd in de exploitatie van de provincie. Het 
zou jammer zijn als dat geld niet meteen een nieuw doel krijgt. Bekeken wordt hoe besparingen 
kunnen worden gebundeld, waarna het geld opnieuw kan worden ingezet voor 
duurzaamheidsmaatregelen binnen de provinciale organisatie. Het betreft een theoretische 

155 besparing welke wordt geschat op circa € 375.500 per jaar. De gedeputeerde verzoekt om 
Gedeputeerde Staten hier niet op vast te pinnen. 

Gedeputeerde Olthof zegt dat naast het feit dat PMO en PMI samengaan en samenlopen met de 
begroting, worden nu en in de toekomst de financiële besluiten in de begroting genomen. PMI en 

160 PMO vormen daarvoor de onderbouwing.
Voor de fiets wordt gewerkt aan een: nieuwe aanpak, respectievelijk aan het vervolg op 
Perspectief Fiets en het Regionaal Mobiliteitsplan. Het onderwerp fiets komt daarin nadrukkelijk 
voor. Uiteindelijk worden daarmee in de Duurzaamheidsagenda stappen gemaakt. Bij alle 
gemeenten in Noord-Holland staat de fiets hoog op de agenda. De gedeputeerde sluit niet uit dat 

165 er een discussie ontstaat over de vraag welke verzoeken kunnen worden gehonoreerd.

Bij interruptie merkt de heer Hoogervorst (SP) op dat de provinciale subsidie voor 
fietsinfrastructuur elk jaar een onderbesteding laat zien.  Gemeenten hadden bepaalde zaken niet 
op de planning staan. Inmiddels verkeren gemeente in een steeds moeilijkere financiële situatie. 

170 Waarop baseert de gedeputeerde zijn verwachting dat er straks veel subsidieaanvragen vanuit 
gemeenten zullen komen?

Gedeputeerde Olthof zegt dat het dit jaar mogelijk is om subsidies te stapelen. Voor de 
aanvrager wordt het eenvoudiger, maar cofinanciering vanuit de gemeenten hoort erbij. Gezien 

175 de ambities van gemeenten heeft de gedeputeerde er vertrouwen in dat het wordt opgepakt. De 
opgave voor de fietsinfrastructuur en de vraag van de fietser zijn groot. Op het gebied van fietsen 
is een ontwikkeling gaande. Dat brengt een uitbreiding van de vraag naar het opwaarderen van 
bestaande fietspaden met zich mee.

180 Bij interruptie vraagt de heer Hoogervorst (SP) of Gedeputeerde Staten open staan voor een 
verdeling van cofinanciering van (thans 50:50 naar een verhouding van 75:25.

Gedeputeerde Olthof zegt dat met het stapelen van subsidies dit jaar al een maatregel is 
genomen. De cofinanciering vanuit gemeenten is in sommige gevallen zelfs 20%. De drempel is 

185 enorm verlaagd.

Over het naar voren halen van projecten merkt de gedeputeerde op dat grote inzet is gepleegd 
om lopende projecten voort te zetten. Aanbestedingstrajecten zijn doorgegaan, waardoor 
stagnatie in projecten kon worden voorkomen. Naar aanleiding van moties bij PMO/PMI zal met 
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190 Provinciale Staten worden besproken welke projecten naar voren worden gehaald en wat daarvan 
de gevolgen zijn. Tot slot zegt de gedeputeerde toe met een overzicht van projecten te komen.

De voorzitter constateert dat er geen gebruik wordt gemaakt van de tweede termijn. 

195 De commissie adviseert het Presidium om de voordracht als bespreekstuk door te leiden naar 
Provinciale Staten.

5. B-agenda Mobiliteit, Bereikbaarheid en Infrastructuur

200 5.a. Verbinding A8-A9: Haalbaarheid tunnelvariant
De heer Steeman (D66) beschouwt de resultaten van het haalbaarheidsonderzoek als een 
duidelijke onderbouwing waarom deze variant niet haalbaar is. D66 hoort graag wat dit voor 
gevolgen heeft voor het vervolg. De vraag is of een onderzoek naar een verdiepte aanleg 
voldoende kansrijk is als Icomos zich daar eerder al niet positief over heeft getoond. Is het 

205 standpunt van Icomos hard genoeg om ook die variant niet te onderzoeken? Als ook een 
verdiepte ligging niet realistisch is, wat is dan het vervolg voor deze verbinding? Voor D66 is de 
leefbaarheid-problematiek kernpunt van het vraagstuk A8-A9. De fractie is blij met het lopende 
onderzoek naar de leefbaarheid in die leefomgeving. Wat is de stand van zaken daarvan en de 
planning?

210
Mevrouw Kuiper (CDA) zegt dat het onderzoeksrapport al besproken is in de Stuurgroep 
Verbinding A8-A9. De stuurgroep adviseert de tunnelvariant niet verder uit te werken. Ook het 
Kwaliteitsteam onderschrijft dat de tunnelvariant kan komen te vervallen. Gedeputeerde Staten 
namen al het besluit deze variant niet verder uit te werken. Welke inhoudelijke inbreng 

215 verwachten Gedeputeerde Staten dan nu nog van deze commissie, nu er zo duidelijk een besluit 
ligt?

De heer Terwal (VVD) vindt de conclusie van het onderzoek helder. Niet alleen vraagt een tunnel 
een forse investering, ook levert deze weinig op voor het behouden of versterken van de 

220 uitzonderlijke universele waarde die de Stelling van Amsterdam tot Werelderfgoed maakt. Evenals 
Gedeputeerde Staten komt de VVD tot de slotsom dat een tunnelvariant voor de verbinding 
A8/A9 niet verder onderzocht hoeft te worden. Nu de tunnelvariant afvalt is het zaak dat de  
mogelijkheden van een verdiepte ligging van de verbinding zo snel mogelijk uit te werken. Voor 
een weg waarover sinds eind jaren 50 gesproken worden is het belangrijk dat er voortgang wordt 

225 geboekt om deze missing link in het Noord-Hollandse wegennet te dichten. Dit voor de 
doorstroming, maar ook voor de leefbaarheid in Krommenie en Assendelft. De Planstudie van 
Goudappel Coffeng uit januari 2016 toonde aan dat 8293 gezonde levensjaren in Krommenie 
door sluipverkeer verloren gaan en in Assendelft 8819.

230 Bij interruptie vraagt de heer Hollebeek (PvdD) of de verbinding dan wel zo een goed idee als er al 
sinds de jaren 50 over wordt gesproken. De weg zou anders toch al lang zijn aangelegd?

De heer Terwal (VVD) kan veel voorbeelden waarover al heel lang gesproken wordt, terwijl dit 
toch echt goede plannen zijn. Eind jaren 50 is al onderzoek gedaan. Toen was al duidelijk dat dit 

235 in het hele wegennet een ontbrekende schakel was. Met het toenemende autoverkeer is er nu des 
te meer noodzaak voor de verbinding. De VVD wil dat de verbinding er zo snel mogelijk komt.
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Naast autoverkeer moet ook worden ingezet op openbaar vervoer en fiets. Alleen de laatste twee 
lossen niet alle bereikbaarheidsproblemen in Noord-Holland op.

240 Zoals aangetoond gaan duizenden gezonde levensjaren verloren. Dit is niet alleen op te lossen 
door korte termijn leefbaarheidsmaatregelen en door aansluiting op het openbaar vervoer. De 
uiteindelijke oplossing om beide woonkernen weer leefbaar te maken is een robuuste verbinding 
tussen de A8 en de A9. De VVD doet een klemmend beroep op de gedeputeerde Bereikbaarheid 
en Leefbaarheid om druk te houden op dit belangrijke project. Ook de VVD is benieuwd naar de 

245 planning.

De heer Klein (CU) is benieuwd of gekeken is naar hoe een tunnel gerealiseerd kan worden, of 
zijn twee extreme varianten gekozen om vervolgens te concluderen dat die niet gerealiseerd 
kunnen worden. Nu een tunnel niet realiseerbaar is, vindt er in ieder geval aantasting plaats van 

250 het Unesco Werelderfgoed. Is dit binnen de ruimte, die de provincie nog denkt te hebben, van 
Icomos? Het Landschapsplan focust alleen op de verdiepte ligging van de onderzochte variant. De 
CU vindt het verstandiger om terug te gaan en te kijken naar alle varianten dan nu te blijven 
focussen op deze variant, waarvan duidelijk is dat die een aantasting van het landschap en het 
Unesco Werelderfgoed  met zich meebrengt. Zijn Gedeputeerde Staten bereid om een stap terug 

255 te doen en andere varianten te beschouwen, zoals de aangepaste variant 7? De CU vindt het 
belangrijk om door te  pakken, want de leefbaarheid in Krommenie-Assendelft is een groot 
probleem.

De heer Hollebeek (PvdD) herhaalt dat het doortrekken van de verbinding door een karakteristiek 
260 cultuurlandschap een achterhaald idee is. Het idee wordt in stand gehouden door het schetsen 

van een vals dilemma; asfalt hier versus leefbaarheid daar. De toenemende ontwikkelingen aan 
de Noordwest kant van Amsterdam en het Zuidwesten van Zaanstad nopen tot een visie met oog 
voor de toekomst. Door projecten als Havenstad, Hembrugterrein, het transformeren van de 
Achtersluispolder tot woon-werkgebied en de economische ontwikkeling van de Westzanerpolder 

265 met de havenlocatie Hoogtij zullen de te verwachten mobiliteitsstromen zich steeds meer 
concentreren rond het Noordzeekanaal. Ook de beoogde rol van het Noordzeekanaalgebied in de 
energietransitie en de circulaire economie zal voor een focusverplaatsing zorgen. Ten zuiden van 
het huidige voorkeurtracé ligt de zuidelijke N246. Aan de westkant sluit deze perfect aan op de 
A9. Ter hoogte van de pont van Buitenhuizen is hier een aansluiting met de S150; een 

270 rechtstreekse verbinding met de zuidelijke A8, nabij knooppunt Coenplein. Een verbinding langs 
alle eerder genoemde gebieden van economische ontwikkeling. De leefbaarheid problematiek 
rondom de A8 nabij Zaandam-Noord en Koog aan de Zaan en de enorme filedruk op de A8 
tussen de knooppunten Coenplein en Zaandam zullen niet verminderen als gevolg van het 
huidige plan. Opwaardering van de zuidelijke N246 en S150 draagt bij aan zowel de 

275 bereikbaarheid als de leefbaarheid. Het cultuurlandschap en de Stelling van Amsterdam zullen 
worden gespaard. Met een dergelijke visie kijkt de provincie vooruit, in plaats van dat ze blijft 
hangen in oplossingen die vroeger een goed idee leken, maar door de tijdgeest zijn achterhaald.

De  heer Deen (PVV) hoorde heer Klein spreken over voortvarendheid en tegelijk dat alle varianten 
280 weer op tafel moeten komen. Dat strookt niet met elkaar. De PVV is daarvan geen voorstander. 

De PVV vraagt zich af of nu wordt gesproken over een nieuw onderzoek naar de verdiepte ligging 
van de Golfbaanvariant. De fractie is het eens met het besluit over het laten varen van de 
tunnelvariant. Dit alleen al vanwege de kosten. Het voornemen om een verdiepte ligging verder te 
onderzoeken wordt gesteund door de PVV, maar dan wel als het gaat over de reeds gekozen 



Pagina 8

8

285 Golfbaanvariant.  Ooit is variant 7 afgeschoten. Dat was een variant met een verdiepte ligging. 
Kan de uit die onderzoeken naar voren gekomen informatie worden gebruikt voor het komende 
onderzoek?  

De heer Gringhuis (GL) vertelt dat GL nooit voor de verbindingsweg A8/A9 heeft gepleit. De 
290 fractie ziet meer nadelen dan voordelen en maakt zich zorgen over de negatieve effecten. In het 

Coalitieakkoord is afgesproken om te verkennen wat de mogelijkheden zijn voor een verdiepte of 
ondertunnelde ligging. Leidend in duurzaam doorpakken is dat het behoud van de status van het 
Unesco Werelderfgoed van de Stelling van Amsterdam blijft.  GL bedankt Gedeputeerde Staten 
voor deze verkenning. Helaas neemt het inzicht de zorgen van GL over de aantasting van 

295 cultuurhistorische waarden in het gebied niet weg. Het lijkt erop dat de uitkomst van het 
onderzoek ook zal gelden voor een verdiepte ligging. GL zal hierop zeer alert blijven. De fractie is 
erg benieuwd of er überhaupt een manier denkbaar is die voldoende rekening houdt  met de 
cultuurhistorie en landschap. Kan de gedeputeerde al iets zeggen over de voortgang van het 
landschapsplan? GL vraagt Gedeputeerde Staten om deze commissie goed op de hoogte te 

300 houden en te raadplegen bij elke stap in het proces. Kan de gedeputeerde toezeggen dat alle 
stappen in het proces telkens terugkomen in de commissie en Provinciale Staten? De heer 
Gringhuis sluit zich aan bij de vraag van de heer Steeman over de leefbaarheid in Krommenie.

De heer Hoogervorst (SP) is niet verbaasd over de uitkomsten van het onderzoek naar de 
305 haalbaarheid van een tunnel. De SP heeft gedurende het gehele proces al ernstige bezwaren 

tegen de verbinding en zeker volgens de gekozen Golfbaanvariant. Het landschap wordt 
aangetast. De verbinding is slecht voor de natuur en voor de mensen die in het gebied wonen. De 
SP opperde om te kijken naar andere varianten. Zijn Gedeputeerde Staten bereid om de varianten, 
die er nog liggen, weer op tafel te halen en om te kijken naar de variant zoals genoemd door de 

310 heer Hollebeek van de PvdD? Is het mogelijk de aangegeven weg op te waarderen, zodat het 
verkeer van de A9 richting de A8 daarvan gebruik kan maken? .

Bij interruptie vraagt de heer Terwal (VVD) wat de SP zegt tegen alle inwoners van Krommenie en 
Assendelft wanneer besloten wordt om alle varianten weer af te stoffen en op te pakken.

315
De heer Hoogervorst (SP) merkt op dat de SP zich zorgen maakt over de leefbaarheid in 
Krommenie en Assendelft. De fractie opperde destijds het idee om een tunnel op het huidige 
tracé te leggen. Dat bleek te duur. Een tunnel of verdiepte ligging op het tracé Golfbaanvariant is 
echter ook heel duur. Het lijkt de SP verstandig om opnieuw en met enige haast te kijken naar de 

320 weggezette varianten. De SP denkt dat daar de oplossing ligt. Een verdiepte ligging biedt immers 
ook geen soelaas.

Bij interruptie merkt de heer Klein (CU) op dat hij doorpakken beoogt, maar als nu vastgehouden 
wordt aan een variant waarbij eigenlijk alle seinen op rood staan, dan gaat het zeker niet 

325 opschieten. Wat de CU betreft is het beter om een stap terug te doen en serieus te kijken naar 
andere opties dan nu te blijven focussen op een variant waarbij steeds meer problemen opdagen. 

Bij interruptie hoort de heer Terwal (VVD) de heer Klein zeggen dat alle seinen op rood staan. Het 
sein staat op rood voor een tunnel, maar zeer niet voor een verdiepte ligging. De heer Klein loopt 

330 vooruit op de zaak.
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De heer Kerklingh (FvD) vertelt dat FvD altijd een voorstander van een nieuwe verbinding is 
geweest en ook blijft. Gezien de grote hoeveelheid bezwaren ontstaat bij de heer Kerklingh de 
gedachte of het allemaal nog wel moet. Over vijf tot tien jaar zal de autonome auto zijn intrede 

335 doen. Er komen minder auto’s. Deze autonome auto’s kunnen met een snelheid over de 
provinciale weg rijden. Is rekening gehouden met de moderne toekomst?

Bij interruptie vraagt de heer Terwal (VVD) of de heer Kerklingh met cijfers kan aantonen dat er in 
de toekomst minder auto’s in Noord-Holland zullen rijden. Het tegendeel lijkt eerder waar.

340
De heer Kerklingh (FvD) wil de cijfers graag verstrekken. De autofabricage bevindt zich in het 
proces van autonoom rijden. Autonoom rijden gaat er gewoon komen. Dat betekent gewoon dat 
er minder auto’s zullen rondrijden. 

345 Bij interruptie merkt de heer Terwal (VVD) op het hij het eens is met de heer Kerklingh dat 
autonoom rijden een vlucht zal nemen. Autonoom rijden vergt nog steeds een auto. Dan rijden er 
toch nog steeds evenveel auto’s?

De heer Kerklingh (FvD) legt uit dat de auto 24 uur/7 gebruikt wordt. Dat betekent per saldo dat 
350 er minder auto’s zullen zijn.

De heer Muurlink (PvdA) zegt dat de PvdA voor leefbaarheid staat. Die is op dit moment niet in 
orde. Er zijn zorgelijke ontwikkelingen. Bij het onderzoek naar de tunnelvariant is goed 
gemotiveerd waarom dat niet kan. De PvdA is het eens met de VVD dat niet alle seinen op rood: 

355 staan. Dat is wat nu juist onderzocht moet worden. De PvdA is het eens met het besluit van 
Gedeputeerde Staten zoals dat voorligt.

Gedeputeerde Olthof merkt richting mevrouw Kuiper op dat het Provinciale Staten waren die het 
onderwerp van de C- naar de B-agenda hebben verplaatst. Gedeputeerde Staten hebben het 

360 onderwerp niet aan de commissie voorgelegd. 
Over een nieuwe verbinding wordt al veertig tot vijftig jaar gesproken. De bewoners willen en 
verdienen duidelijkheid. Het college van Gedeputeerde Staten zou dus niet opnieuw varianten 
willen terughalen die al zijn onderzocht. Het is verstandig om duidelijkheid te geven over de 
variant. 

365
Bij interruptie vraagt de heer Hollebeek (PvdD) hoe het college denkt over varianten die nog niet 
eerder zijn onderzocht.

Ook dan stelt gedeputeerde Olthof voor om dit traject af te  maken. Wanneer nu nieuwe varianten 
370 worden opgepakt, dan wordt het proces on hold gezet. Er zijn al zeven varianten en sub 

varianten onderzocht. Over de voorliggende variant zou nu eindelijk duidelijkheid moeten 
worden gegeven, met name voor wat betreft de waarde van de Stelling van Amsterdam.

Bij interruptie vraagt de heer Hoogervorst (SP) of de gedeputeerde  met hem van mening is dat de  
375 status van het werelderfgoed niet kan worden weg gevlakt. Er liggen zes of zeven varianten open, 

waarmee de status van het Werelderfgoed geen gevaar loopt. Ook met een verdiepte ligging blijft 
het probleem bestaan. De kans dat ook een verdiepte ligging niet voldoet aan de eisen van het 
Werelderfgoed blijft aanwezig. Ziet de gedeputeerde dat ook zo? 
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380 Gedeputeerde Olthof ziet dat niet zo. Het is duidelijk dat er voor- en tegenstanders zijn van een 
verbinding. Er wordt nu onderzoek gedaan naar de Golfbaanvariant. Die komt uit de onderzoeken 
als de variant die de meeste meerwaarde oplevert.  Gedeputeerde Staten stellen voor om dit 
traject af te werken en duidelijk te krijgen of het mogelijk is. De Stelling van Amsterdam en 
landschap zijn grote knelpunten.  De grootste opgave is om daarvoor een oplossing te vinden. 

385 Als die oplossing niet wordt geaccepteerd dan weet de provincie waar ze aan toe is. Andere 
varianten zijn eerder meegenomen, maar leveren minder meerwaarde op. Nu moet snel 
duidelijkheid worden geboden aan de inwoners. Ze worden aan het lijntje gehouden wanneer het 
geven van duidelijkheid elke keer wordt doorgeschoven.

390 Bij interruptie vraagt de heer Steeman (D66) of een verdiepte ligging het onderzoeken waard is, 
aangezien Icomos zich daarover niet positief heeft uitgesproken..

Gedeputeerde Olthof meent dat Icomos geen uitspraak heeft gedaan over een verdiepte ligging. 
Icomos deed een uitspraak over de doorsnijding van het landschap en de Stelling van 

395 Amsterdam. Het verschil tussen een verdiepte ligging en een tunnel is dat een tunnel een 
overkapping heeft van 250 meter en meer. Als de overkapping minder dan 250 meter is, dan 
spreekt men over een verdiepte ligging. Bij een verdiepte ligging is er sprake van andere wet- en 
regelgeving. Dat kan betekenen dat de weg onder de Stelling van Amsterdam door kan worden 
aangelegd, maar dat elders in het landschap de overkapping niet  mogelijk is. Daar kan de 

400 verdiepte ligging worden gehouden. Technisch is een en ander mogelijk, maar de tunnelvariant 
zoals die voorligt, kan op basis van de wet- en regelgeving niet worden uitgevoerd. Verkeer mag 
in een tunnel niet samenvoegen. Het college zou nog steeds willen onderzoeken of een verdiepte 
ligging mogelijk is. Het landschapsplan zal eind van dit jaar worden opgeleverd, waarna dit in het 
eerste kwartaal van 2021 met de commissie en Provinciale Staten zal worden gedeeld. Uieraard 

405 worden alle stappen in het proces met de commissie en Provinciale gedeeld.
De korte en lange variant van tunnels zijn bekeken. De effecten zijn inzichtelijk gemaakt. Beide 
varianten blijken niet mogelijk. Het grootste obstakel is dus dat niet met een tunnel onder de 
Stelling van Amsterdam door kan worden gegaan. 

410 Bij interruptie hoorde de heer Terwal (VVD) de gedeputeerde zeggen dat met een verdiepte 
ligging mogelijk wel onder de Stelling van Amsterdam door kan worden gegaan, maar met een 
tunnel niet. Een verdiepte ligging dan toch een soort tunnel?

Gedeputeerde Olthof zegt dat een verdiepte ligging een andere wet- en regelgeving kent. 
415

De lessen die zijn geleerd uit andere onderzoeken worden meegenomen in het onderzoek. De 
door de heer Deen genoemde variant 7 was geen tunnelvariant. Die variant ging alleen onder het 
spoor door.
In antwoord op de vraag van de heer Klein meldt de gedeputeerde dat is onderzocht of een 

420 tunnel een oplossing is om het landschap te behouden.
Nieuw onderzoek is wat Gedeputeerde Staten betreft op dit moment niet van toepassing. Er zou 
juist duidelijkheid moeten worden verschaft. Nieuwe technologie en de ontwikkeling van 
autonome auto’s zal in eerste instantie niet tot minder auto’s leiden. Het wordt technisch  
mogelijk om meer auto’s op een wegvak te laten rijden. Het zou een aantrekkingskracht kunnen 

425 zijn voor meer auto’s op de weg.
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Bij interruptie merkt de heer Kerklingh (FvD) op dat hij het een amateuristisch antwoord vindt. Er 
gebeurt heel veel in de wereld. De toekomst gaat het bewijzen. Hij verzoekt toch om een nieuw 
onderzoek.

430
Gedeputeerde Olthof vindt het bijzonder dat er partijen zijn die blijkbaar een glazen bol hebben 
en weten hoe de toekomst eruit ziet. Zij lijken daarmee hun gelijk te willen halen omdat ze tegen 
een plan zijn.  De gedeputeerde weet dat er technologische ontwikkelingen zijn die het 
autorijden makkelijker  maken en waarbij meer auto’s korter achter elkaar kunnen rijden. Dit 

435 leidt niet tot minder maar tot meer gebruikers.
Gedeputeerde Olthof zegt over het leefbaarheidsonderzoek N203 dat via de website een 
interactief proces is gestart. Daarop zijn veel reacties gekomen. Deze worden verwerkt in de 
maatregelen ten behoeve van de leefbaarheid rondom de provinciale weg bij Krommenie-
Assendelft. De korte termijnmaatregelen zullen medio oktober 2020 aan de bewoners worden 

440 voorgelegd. In december 2020 wordt vervolgens de definitieve rapportage opgesteld, waarna 
deze in het eerste kwartaal van 2021 aan de commissie en Provinciale Staten beschikbaar zal 
worden gesteld.

De voorzitter constateert dat de commissie geen gebruik wenst te maken van de tweede termijn, 
445 waarmee het agendapunt is afgerond.

5.b. Voortgang transitie brug- en sluisbediening
Gedeputeerde Olthof geeft voorafgaand het volgende mee. De bediening door de flexibele schil is 
gegund aan de combinatie ATEam, bestaande uit de partijen Arcadis, Engie en Trigion. Deze 

450 combinatie gaat de flexibele schil leveren. De huidige partij komt dus weer terug in de 
combinatie. Op 21 juli 2020 was de definitieve gunning een feit. De overgebleven concurrent 
heeft geen protest aangetekend. In november 2020 gaat het contract in. 

De heer Muurlink (PvdA) zegt dat de PvdA blij is dat brugbediening terug is in de handen van de 
455 provincie, met daarmee zekerheid voor de brugwachters. Het is vanzelfsprekend dat de flexibele 

schil wordt aanbesteed. De zorg die bij de PvdA leeft, is dat exact dezelfde situatie wordt 
verkregen, die er eerder was. Kunnen Gedeputeerde Staten de zorg wegnemen dat de problemen 
die er waren in 2018 en 2019 zich wederom zullen voordoen bij de flexibele schil? 

460 De heer Hoogervorst (SP) meldt dat de SP positief is over de transitie. De SP stak altijd veel 
energie in het verzet tegen het in de markt zetten van deze provinciale taak. De gevolgen hiervan 
waren duidelijk. De SP is blij dat Gedeputeerde Staten tot inkeer zijn gekomen. De motivatie voor 
het weer in eigen hand nemen van de bediening waren eerder juist ook de argumenten van de SP 
om niet tot vermarkting over te gaan. De SP is benieuwd hoe groot de flexibele schil is. Is 

465 duidelijk hoe de flexibele schil logistiek zal worden ingezet? Is het mogelijk om de personen, die 
via de flexibele schil worden ingezet via de marktpartijen, in dienst te nemen met een speciaal 
contract, onder dezelfde voorwaarden?

De heer Klein (CU) vraagt zich, net als de PvdA, af of de provincie met een inschrijving via het 
470 raamcontract hetzelfde risico loopt. Heeft heft feit dat Trigion onderdeel uitmaakt van de 

winnende combinatie  gevolgen voor de vaststellingsoverkomst die met Trigion is gesloten om 
het contract te ontbinden?
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Mevrouw Kuiper (CDA) heeft vernomen dat een van de voordelen van het in dienst nemen is, dat 
475 de veiligheid daarbij gebaat zou zijn, omdat er flink in de kennis en kunde van medewerkers 

wordt geïnvesteerd. Hoe wordt gegarandeerd dat zij, die via de flexibele schil werkzaamheden 
gaan uitvoeren, op hetzelfde kennis- en kundeniveau staan als de eigen medewerkers?

De heer Deen (PVV) merkt op dat de PVV in de vorige Statenperiode kritisch was op het gebied 
480 van veiligheid en professionaliteit en over de samenwerking met Trigion. Nu blijkt dat ware 

woorden werden gesproken door de PVV en de oppositie. Het kost de komende jaren 5 miljoen 
euro om zaken recht te zetten. Het verbaast de PVV dat opnieuw met Trigion als partner zal 
worden gewerkt in de flexibele schil. Kan de gedeputeerde uitleggen waarom weer wordt 
samengewerkt met Trigion?

485
Gedeputeerde Olthof zegt dat van de problemen is geleerd. Alle leerpunten zijn vertaald naar het 
nieuwe contract. De gedeputeerde gaat ervan uit dat die fouten niet meer zullen voorkomen. Op 
enig moment stapte personeel van de provincie over naar Trigion. Enkele personeelsleden van de 
provincie die bij Trigion werden ingezet en die nu terug moeten, maakten zich zorgen over 

490 bepaalde regelingen. In overleg met de ondernemingsraad is dat netjes opgelost. De 
ondernemingsraad is nauw betrokken en gaf een positief advies. 
De verhouding tussen vast en flexibele personeel is een/derde : twee/derde. De provincie zelf 
heeft straks 29 fte (ca. 20.000 uur). De combinatie levert straks circa 55.000 uur. 
Gewerkt wordt aan een transitie naar de bedieningscentrale. Brug- en sluitbediening heeft in de 

495 zomermaanden te maken met pieken, die in de wintermaanden niet kunnen worden opgevangen. 
De bediening van bruggen en sluizen bevindt zich in een ontwikkeling. Daar zit altijd een 
flexibele schil in. Er zijn mensen die daar bewust voor kiezen. Als meer bruggen en sluizen op 
afstand worden bediend, dan zal de flexibele schil kleiner worden. Dat is inherent aan een 
transitie naar een ander systeem. Het feit dat Trigion deel uitmaakt van de combinatie die het 

500 nieuwe contract sloot, heeft geen gevolgen voor de vaststellingsovereenkomst. Dat zijn twee 
gescheiden trajecten. Trigion kan niet worden uitgesloten. Overigens was het aantal klachten 
over Trigion uiteindelijk minimaal. De samenwerking gaat best goed. Er is geen reden om Trigion 
uit te sluiten. 

505 Bij interruptie vraagt de heer Hoogervorst (SP) of bij de overheveling van bruggen en sluizen 
richting de centrale bediening als eerste capaciteit wordt ‘afgesnoept’ van de flexibele schil, of 
gaat het eerst ten koste van het eigen personeel.

Gedeputeerde Olthof licht toe dat wordt gekozen voor een flexibele schil om te kunnen 
510 anticiperen op fluctuaties en actuele situaties. De flexibele schil geeft ruimte om te anticiperen 

op zomer- en winterregelingen en op veranderingen in vraag naar personeel. 

Het totale bedrag van 5 miljoen euro aan kosten is niet de afkoopsom van Trigion. De provincie 
heeft te maken met vaste kosten. De kosten houden verband met de exploitatie van bruggen en 

515 sluizen. 

Bij interruptie vraagt de heer Kerklingh (FvD) of een flexibele schil alleen betrekking heeft op 
werktijden of ook op flexibele werkzaamheden.
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520 Gedeputeerde Olthof veronderstelt dat flexibele werknemers worden ingezet voor flexibele 
werkzaamheden. Hij wijst op het verschil tussen zomer- en winterdiensten. Het systeem is 
flexibel en daarom is een flexibele schil nodig. 

Bij interruptie meldt de heer Kerklingh (FvD) een idee heeft voorgelegd aan een ambtenaar. 
525 Werktijden hebben bij de brug- en sluisbediening ook veel wachttijd in zich. De heer Kerklingh 

kwam met het idee voor flexibele werkzaamheden. Men is steeds bezig en ondervindt daarvan 
veel werkplezier. Per saldo kan het een reductie in personeel opleveren. De vraag blijft dus of het 
gaat over flexibele werktijden of over flexibele werkzaamheden?

530 Gedeputeerde Olthof zegt dat als medewerkers nuttiger werk kan worden geboden op de 
momenten dat er niet veel te doen valt, dan moet dat zeker worden gedaan. De gedeputeerde 
hoort graag buiten de vergadering om met welke ambtenaar de heer Kerklingh heeft gesproken 
en wat zijn idee nu exact behelst. 

535 Tweede termijn:

De heer Deen (PVV) vraagt of de gedeputeerde met hem van mening is dat het hier gaat om het 
herstellen van een situatie. Welke kosten zijn daarmee gemoeid?

540 De heer Klein (CU) kreeg nog geen antwoord op zijn vraag in eerste termijn over de eventuele 
gevolgen voor de vaststellingsovereenkomst met Trigion.

Mevrouw Kuiper (CDA) mist ook de beantwoording van haar vraag over het waarborgen van 
hetzelfde kennis- en kundeniveau.

545
Gedeputeerde Olthof vertelt dat de benodigde kennis en kunde zijn meegenomen in het 
aanbestedingstraject. Door middel van opleidingen moet worden geïnvesteerd in kennis en 
kunde. Medewerkers die op de centrale bediening werkzaam zullen zijn, volgen een aparte en 
specialistische opleiding.

550
Bij interruptie vraagt de heer Hoogervorst (SP) of Gedeputeerde Staten niet vrezen dat Trigion 
dezelfde mensen met dezelfde deskundigheid als in het vorige traject.

Gedeputeerde Olthof vraagt zich af of ‘vrezen’ in dit geval het juiste woord is. De betreffende 
555 personen hebben inmiddels anderhalf jaar ervaring. Zij leverden dit jaar goed werk. De 

gedeputeerde deelt de zorg van de SP niet. Hij veronderstelt dat Trigion een selectie maakt 
tussen de mensen die wel en die geen goed werk leverden.
Een switch van ‘vertrek’ naar ‘binnen korte tijd terug’ levert geen geld op. De gedeputeerde zal 
navragen of de werkelijke kosten openbaar mogen worden gemaakt. Mogelijk houden die kosten 

560 verband met de vaststellingsovereenkomst. Het afsluiten van het nieuwe contract en het 
afwikkelen van de vorige contractperiode zijn losstaande en van elkaar gescheiden trajecten. 
De gedeputeerde snapt dat het wellicht ‘zuur’ is dat Trigion een compensatie krijgt voor het feit 
dat het contract voortijdig wordt beëindigd en dat Trigion nu in de combinatie het contract mag 
voortzetten. Hij veronderstelt dat dit niet van invloed was op prijs, omdat een combinatie is van 

565 meerdere partijen die heeft ingeschreven op de aanbesteding.

De voorzitter rondt de behandeling van het agendapunt af.
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5.c. Uitkomsten enquête en bespreken stand van zaken doorontwikkeling PMI/PMO
570 De heer Gringhuis (GL) bedankt voor het delen van de resultaten. GL is tevreden met de aanpak 

volgens punt 1a tot en met 1f. GL spreekt zorg uit over de reactie op 2a en 2b. Uit die reactie 
blijkt te weinig urgentie. Tijdige informatie is absoluut noodzakelijk. Nog te vaak worden 
beslissingen genomen waarop Provinciale Staten onvoldoende zicht hebben. In hun brief melden 
Gedeputeerde Staten dat een voorstel volgt. Welke stappen worden gezet om de besluitvorming 

575 en informatievoorziening te verbeteren? Wanneer komt het voorstel?

De heer Deen (PVV) meldt dat de PVV de duiding in grote lijnen kan steunen. Het is goed dat 
werk wordt gemaakt van de verbeterpunten inzake informatievoorziening. De PVV stelt het op 
prijs dat in iedere nieuwe editie van het iMPI ervaringen uit de voorgaande editie worden 

580 verwerkt. De PVV hoopt dat het college spoedig met voorstellen komt voor verbetering van de 
besluitvorming.

Mevrouw Kuiper (CDA) waardeert het bijzonder dat door middel van een enquête de wensen en 
behoeften van Provinciale Staten naar voren zijn gehaald. Het is een lastig vraagstuk om 

585 enerzijds te voldoen aan de informatie en anderzijds om het overzichtelijk te houden, gezien de 
hoeveelheid projecten. Ook de vraag waar het de rol van Gedeputeerde Staten is en waar het aan 
Provinciale Staten is, kent een dunne scheidslijn. De vraag hoe Provinciale Staten meer 
deelgenoot kunnen worden gemaakt, zonder in de verantwoordelijkheid van Gedeputeerde Staten 
te treden, is terecht. Waar zit de provincie alleen aan de knoppen en bij welke projecten zijn er 

590 andere partners?
Wat het CDA betreft is het niet alleen het feit dat er zoveel geld gemoeid is met investeringen in 
en onderhoud van provinciale infrastructuur dat Provinciale Staten willen zien hoe zaken lopen. 
Het is vooral van belang omdat het de inwoners zo direct raakt. Het gaat niet alleen over 
doorstroming en bereikbaarheid, maar ook over verkeersveiligheid. Het CDA ziet uit naar het 

595 integraal Meerjarenprogramma Infrastructuur.

De heer Klein (CU) moet bekennen dat zijn fractie verzuimd heeft de enquête in te vullen. Toch 
herkent de fractie zich in de conclusies. De CU-fractie ziet uit naar het integraal 
Meerjarenprogramma Infrastructuur. Daarnaast kijkt ze uit naar een oplossing voor de kwesties 

600 zoals genoemd onder 2a en 2b. De heer Klein hoopt dat Provinciale Staten en Gedeputeerde 
Staten elkaar de komende jaren scherp houden om daarin stappen vooruit te zetten.

Mevrouw Van Geffen (VVD) bedankt voor de heldere stukken. De VVD kan zich vinden in de 
interpretatie van de resultaten van informatievoorziening in besluitvorming. De VVD ziet het  

605 samenvoegen van de interactieve mappen online van PMO en PMI en het completeren van de 
informatie daar ook als een belangrijke stap. De stukken gaan nu uit van het samenbrengen van 
alle informatie in een nota. De samenwerking van Provinciale Staten met burgers en lokale 
partijen wordt bevorderd doordat er een visueel digitaal overzicht is. Burgers kunnen op die 
manier eenvoudiger reageren op projecten.

610
De heer Zoon (PvdD) spreekt waardering uit voor het uitzetten van een enquête. De PvdD is 
voorstander van het samenvoegen van het PMI en PMO, met fietsinfrastructuur als een eigen 
onderdeel. De samenvoeging is verstandig omdat onderhoud van infrastructuur en investeringen 
daarin vaak samengaan. Daarnaast lopen PMI en PMO in elkaar over. Fietsinfrastructuur is een 

615 provinciale taak. De PvdD zou de vraag hoe Provinciale Staten deelgenoot gemaakt kunnen 
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worden bij projecten zonder in de verantwoordelijkheid van Gedeputeerde Staten te treden graag 
omdraaien. Hoe kunnen Provinciale Staten betere sturing meegeven aan Gedeputeerde Staten bij 
de uitvoering van projecten? De impact van projecten wordt pas laat zichtbaar. Veel projecten 
stuiten op maatschappelijke onrust, bijvoorbeeld bomenkap of doorsnijding. Het pas betrekken 

620 van Provinciale Staten bij het vaststellen van het voorkeursontwerp is dan wel vrij laat. Het 
politieke automatisme dat, na goedkeuring van financiën voor de onderzoeksfase, verwacht 
wordt dat Provinciale Staten het gehele project goed vinden, moet worden weggenomen. De 
impact en variaties die er zijn, moeten eerst rustig met elkaar besproken worden. De PvdD kijkt 
uit naar de uitkomst van het proces.

625
Gedeputeerde Olthof bedankt voor de positieve reacties. Het in samenhang brengen van 
projecten en daarin een scheiding tussen onderhoud en nieuwe investeringen is belangrijk. Er is 
een duidelijk signaal afgegeven om Provinciale Staten daarin beter te faciliteren. De planning is 
spannend. Het streven is om in november met een samenvoeging van PMI en PMO te komen, 

630 richting een iMPI. Als nu over mandaatbreedte wordt gesproken, dan geeft het college mee dat 
het breder kan gaan. Bekeken moet worden hoever dat gaat. Het beperkt zich niet alleen tot dit 
traject. In de eerste helft van 2021 volgt een voorstel.  Volgens de planning zal in 2021 op een 
nieuwe manier met iMPI kunnen worden omgegaan. De gedeputeerde zegt dat dit ook een traject 
is waarin de Staten van elkaar moeten accepteren dat van elkaar kan worden geleerd. Wat dat 

635 betreft vraagt het college de medewerking van Provinciale Staten om het gezamenlijk op te 
pakken. De opmerkingen van vanavond zal het college meenemen.

Tweede termijn

640 De heer Gringhuis (GL) vraagt of de gedeputeerde globaal kan aangeven welke informatie wel of 
niet kan worden verstrekt aan Provinciale Staten en wat de gevolgen zijn van het verstrekken van 
bepaalde informatie over lopende processen.

Gedeputeerde Olthof denkt dat het een leertraject is. Er moet nog bekeken wat nodig is om 
645 Provinciale Staten te informeren en welke impact bepaalde informatie heeft. Het is zoeken naar 

wat zinvolle en nuttige informatie is voor Provinciale Staten om de controlerende rol goed te 
kunnen uitoefenen. 

5.d. Afdoen moties
650 De commissie wordt gevraagd of de moties kunnen worden beschouwd als afgedaan. Als dit het 

geval is dan kunnen de moties in de vergadering van Provinciale Staten op 14 september 2020 
worden afgedaan.

5.d.1. Motie 115-209 Beheerplan Biodiversiteit bermen
655 Mevrouw Van Geffen (VVD) bedankt de gedeputeerde voor de uitgebreide en uitstekende 

beantwoording van de schriftelijke vragen van de VVD. De fractie is blij dat het werken aan 
biodiversiteit vorm kan krijgen binnen de heersende veiligheidsnormen in het wegenonderhoud. 

Mevrouw Kuiper (CDA) heeft begrepen dat er geen algemeen hanteerbare werkwijze beschikbaar 
660 is om te meten of de genomen maatregelen resultaat hebben. Wordt dat wel verwacht, of wordt 

daaraan gewerkt? Is er voldoende aandacht om te voorkomen dat onkruiden, zoals distels en 
invasieve exoten, zoals Berenklauw en Japanse Duizendknoop, voldoende bestreden worden? Hoe 
wordt de bestrijding van deze planten aangepakt? Wat gebeurt er met bamboeplanten, die ooit, 
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als proef, als geluidsscherm langs de N241 zijn neergezet door de provincie? Is de proef 
665 afgerond? Wat zijn de resultaten? Welke kosten zijn met het Beheerplan Biodiversiteit Bermen 

gemoeid?

De heer Hollebeek (PvdD) vindt het fijn dat voortvarend met de uitvoering van de motie aan de 
slag is gegaan. Complimenten aan Gedeputeerde Staten en de ambtenaren zijn op hun plaats.

670 In het plan wordt het begrip ‘plaagsoorten’ gebruikt. Het wordt gekoppeld aan inheemse 
plantensoorten. Betekent dit dat alle kruiden en bloemen in akkers ongewenst zijn? Als dat het 
geval is zouden bepaalde soorten weggelaten kunnen worden zaadmengsels. Op bepaalde 
plekken kan vervolgens onderscheid worden gemaakt tussen de te gebruiken zaadmengsels. Dan 
hoeft niet te worden gemaaid voor zaadvorming en zaadverspreiding. Natuurlijke processen 

675 kunnen dan zoveel mogelijk doorgang vinden, zonder overlast te veroorzaken.  
Geldt de intentie voor het eerder maaien bij agrarische percelen in de bebouwde en bosrijke 
omgevingen ook voor cultuur intensieve en -extensieve landbouwgebieden? De PvdD pleit ervoor 
om het begrip plaagsoorten uit het beheersplan te laten, omdat het vrij interpretabel is. Een term 
als ‘dominante soorten’ doet meer recht aan de strekking van de inhoud van dit verhaal.

680
De heer Deen (PVV) leest dat de belangen zijn afgewogen tussen biodiversiteit en agrarisch 
gebruik. Besloten is om de bloeifase van de plaagsoorten zolang mogelijk in stand te houden en 
pas te maaien vlak voor er sprake is van zaadvorming en -verspreiding. Dat kan riskant zijn voor 
agrariërs. In hoeverre zijn agrariërs betrokken bij de totstandkoming van het beheersplan? Wat 

685 vonden ze van dit maaibeleid?

De heer Vonk (D66) bedankt het college voor de uitgebreide uitwerking van het Beheerplan 
Biodiversiteit Bermen. Er wordt ingezet op diverse aanplant van soorten en variatie is daarbij een 
van de kernwoorden. Wat wordt gezien als voldoende variatie? Hoe wordt voorkomen dat een 

690 opdrachtnemer zich er gemakkelijk vanaf maakt door te zeggen dat twee soorten ook variatie is? 
Hoe wordt dit gecontroleerd en geëvalueerd? Dit moet worden gezien als structureel beleid. D66 
ontving in het verleden klachten van inwoners van deze provincie, die vinden dat er soms te 
vroeg wordt gemaaid. In het beheerplan wordt aangegeven dat het streven is om zo laat mogelijk 
te maaien. Hoe wordt dit gecontroleerd en geëvalueerd? Er moet ook worden voorkomen dat er te 

695 laat wordt gemaaid. Het is interessant om te bekijken hoe dit plan andere overheden kan helpen 
bij het beheren van bermen. Hoe kijkt de gedeputeerde daar naar? Is altijd groot en vervuilend 
materieel nodig om de bermen te beheren? Zou het college willen inzetten op het gebruik van 
kleinere of zelfs zero emissie machines op plaatsen waar dat mogelijk is, om op die manier een 
nog positiever effect voor de natuur te bereiken?

700
Gedeputeerde Olthof is vrijdag jl. met medewerkers de bermen ingegaan. In gebiedscontracten 
wordt maatwerk geleverd. Tevens worden daarin afspraken gemaakt over de aanpak van 
invasieve soorten. Brandnetel is een dominante soort maar geen plaagsoort. Voorkomen moet 
worden dat het teveel wordt gezocht in woorden. De ambitie is gewoon duidelijk. De investering 

705 in het waarmaken van die ambitie kost 500.000 euro extra per jaar. Gecontracteerde aannemers 
moeten speciaal materieel aanschaffen om hun werk op een goede, verantwoorde manier te 
kunnen doen. Uiteraard zal duurzaam materieel worden ingezet. Het proces om de biodiversiteit 
te verbeteren bevindt zich in een beginfase. Om een vergelijking te kunnen maken zouden op 
een weggedeelte een stuk berm op de oude manier en de resterende berm op de nieuwe manier 

710 kunnen worden beheerd. Dan zal na een paar jaar blijken wat ander beheer betekent voor 
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biodiversiteit. Als wordt gesproken over meerdere soorten dan gaat het over meer dan twee of 
drie soorten, Daarbij gaat het niet alleen over planten, maar ook over insecten en dergelijke. 
Te laat of te vroeg maaien, dat is spannend. De grond moet uiteindelijk wat schraler worden 
waardoor minder gemaaid hoeft te worden. Het maaisel moet ook worden weggehaald. Gras dat 

715 in de bermen anderhalve meter hoog wordt, is niet wenselijk. 
Het antwoord op de vraag van het CDA over bamboe volgt.
Over het bestrijden van exoten merkt de gedeputeerde op dat exoten al moeten worden 
tegengegaan in het zaaimengsel dat wordt toegepast. Daar waar de exoten wel voorkomen zal 
per gebied bekeken moeten worden welke middelen per soort kunnen worden ingezet. Dit wordt 

720 per contract c.q. per aanbesteding meegenomen. 
Met het inrichten van bermen, waarbij veiligheid voorop staat, ontstaat iets moois. De 
kwaliteitsbeleving van biodiversiteit is belangrijk, maar op langere termijn moet het ook 
financieel interessanter zijn dan de traditionele manier van bermbeheer.
Over de uitwisseling van dit beleid met andere overheden merkt de gedeputeerde op dat de 

725 afwegingen bij andere overheden anders lopen. Over wegbeheer en bermbeheer is overleg met 
andere overheden.
Agrariërs zijn niet betrokken bij de totstandkoming van het Beheerplan Biodiversiteit Bermen.

De voorzitter constateert dat motie kan worden afgedaan in de volgende vergadering van 
730 Provinciale Staten.

5.d.2. Motie 2019-102 Hoge Nood
De heer Hoogervorst (SP) vindt het goed dat aandacht is besteed aan het belang van de 
beschikbaarheid, vindbaarheid en toegankelijkheid van (openbare) toiletten. Een punt van zorg 

735 blijft het beschikbaar stellen van toiletten in horecagelegenheden aan ‘langslopers’ die niets 
nuttigen. In hoeverre kan daaraan meer aandacht worden besteed om zoveel mogelijk horeca te 
verleiden tot het beschikbaar stellen van hun toilet?

Mevrouw Kuiper (CDA) kan zich voorstellen dat het onduidelijk is om alle duizenden 
740 horecaondernemers langs te gaan en dit probleem voor te leggen. De aanpak met een app, via 

sociale media, is goed. Ook gemeenten en recreatieschappen hebben hier een taak. 
Het CDA kan zich vinden in de aanpak bij de uitvoering van de motie.

De heer Gringhuis (GL) zegt dat GL blij is dat Gedeputeerde Staten voortvarend aan de slag zijn 
745 gegaan met de motie. Over de (ontbrekende) databestanden merkt de heer Gringhuis het 

volgende op. In Amsterdam is wel een kaart van openbare toiletten in de gemeente beschikbaar. 
Mogelijk kan bij gemeente Amsterdam hierover navraag worden gedaan? 

De heer Vonk (D66) is benieuwd hoe Gedeputeerde Staten gaan zorgen dat het Hoge Nood beleid 
750 c.q. het beschikbaar stellen van sanitair ook verankerd wordt in ander beleid en bijvoorbeeld in 

investeringen in stations en dergelijke?

Gedeputeerde Olthof zegt over de kaart in Amsterdam dat dit openbare toiletten betreft. Het 
Hoge Nood beleid gaat verder. Het gaat ook over het gebruik van niet zijnde openbare toiletten. 

755 Daarom is het dus lastiger om daarvoor een database aan te leggen. Dat neemt niet weg dat 
met partners, waaronder gemeenten steeds zal worden gesproken over voldoende sanitaire 
voorzieningen. Als wordt geïnvesteerd in openbaar vervoer en TOP en dergelijke zal dit een punt 
van aandacht zijn. Het streven is om alle bestaande toiletvoorzieningen op te nemen in de app. 



Pagina 18

18

De app groeit snel. Veel partijen zijn betrokken. Wel moet aandacht blijven voor ontwikkelingen 
760 die gaande zijn. Op alle verschillende beleidsterreinen zal het college er aandacht voor blijven 

vragen.

De voorzitter constateert dat de motie kan worden afgedaan in de volgende vergadering van 
Provinciale Staten.

765
[Schorsing van 20.32 tot 20.41 uur]

5.e. Input Provinciale Staten voor de implementatie nieuwe OV-concessie Gooi en Vechtstreek
De heer Gringhuis (GL) sluit zich aan bij de eerdere vraag van het VVD over wat Provinciale Staten 

770 nog kunnen toevoegen aan deze concessie. Het zou dan gaan om bushaltes of een lijn die 
mogelijk anders moet lopen. De heer Gringhuis informeerde bij de GL-fracties in het Gooi. De 
meeste zijn erg tevreden. Als de volgende suggesties nog kunnen worden  meegenomen dan 
stemt dat GL tevreden. De P&R langs de A1 ter hoogte van Muiden is door de omlegging van de 
A1 verder van Muiden af komen te liggen. De bereikbaarheid van OV is voor Muiden slechter 

775 geworden. Inmiddels pakken steeds meer mensen de auto om naar de P&R te rijden, om 
vervolgens de bus te nemen. Vanwege het gebrek aan voldoende parkeerplaatsen zijn er veel 
foutparkeerders. Dit is geen wenselijke situatie. Mogelijk zijn hier verbeteringen denkbaar?
Langs de nieuw te bouwen wijk Weespersluis in Weesp rijdt vooralsnog geen bus.

780 Gedeputeerde Olthof vertelt dat de Provincie Noord-Holland met diverse gemeenten in gesprek 
is, onder andere met Wijdemeren en de regio. De punten zullen worden meegenomen in de 
gesprekken met gemeenten over de concessie.
De provincie is ook in gesprek met Transdev over het bestellen van elektrische bussen en een 
eventuele garantstelling voor de investering die daarmee is gemoeid. Als daarin ontwikkelingen 

785 zijn, die niet volgens afspraak of planning verlopen, dan zullen Provinciale Staten daarover direct 
worden geïnformeerd.

5.f. C-naar B verzoek: Uitvoeringsregeling subsidie regionaal fietsnetwerk 2020 
De heer Steeman (D66) licht toe wat de aanleiding was van zijn verzoek om dit onderwerp te 

790 bespreken. D66 ontving kritische noten over fietsverbindingen. 
Het doet D66 goed om te zien dat ook bij gemeenten fietsverbindingen en fietsveiligheid hoog 
op de agenda staan. Uit de intentieverklaringen blijkt dat door de provincie wordt doorgepakt. 
Over een breed spectrum wordt veel bereikt; van fietsparkeren, tot bebording en tot de 
oplevering van doorfietsroutes. D66 vraagt de gedeputeerde om deze resultaten te delen in een 

795 integrale rapportage over fietsbeleid en de uitvoering volgend op een gesloten intentieverklaring. 
Hoe kan deze commissie beter betrokken worden? Hoe helpt de provincie gemeenten om 
doorfietsroutes te realiseren. Een voorbeeld van een ontvangen kritische noot betreft de 
doorfietsroute Haarlem – Amsterdam. Bij Halfweg is deze route in slechte staat. De gemeente lijkt 
niet zichtbaar tot actie over te gaan. 

800 De kaart van het regionaal doorfietsnetwerk Alkmaar is in concept gereed. Is of wordt de 
Fietsersbond  betrokken bij het komen tot de definitieve kaart? In de Ambitiekaart 
Doorfietsroutes ontbreken rechtstreekse verbindingen tussen Alkmaar - Zaanstad en Alkmaar - 
Purmerend. Een andere kritische noot, die D66 ontving, betreft de N246. De lokale 
fietsersbonden zetten kanttekeningen bij de uitvoering van de fietsverbinding, globaal tussen 

805 Krommenie en de Kogerpolderbrug. Vragen over bijvoorbeeld veiligheid worden kennelijk 
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afhoudend beantwoord. Het zou D66 een groot goed zijn als deze opmerkingen aan de voorkant 
in de planning waren opgelost en meegenomen. Wat is hierop de reactie van de gedeputeerde?
De brug bij Halfweg is na werkzaamheden voor automobilisten al open. Fietsers moeten nog 
altijd omrijden. De auto wordt gefaciliteerd, terwijl de fiets sluitpost is bij dit project.

810 De Afsluitdijk was voor fietsers lange tijd onbruikbaar. Ondank de inzet van een fietsbus is dit 
een lastige, lange afsluiting. Langer dan nodig omrijden was ook aan de orde bi de 
Leeghwaterbrug. Pas na het stellen van vragen hierover in de commissie werd de fietsroute weer 
opengesteld. Dit legt een manier van denken bloot waarbij kanttekeningen kunnen worden 
geplaatst. Wordt het de fietser bij wegwerkzaamheden wel zo gemakkelijk mogelijk gemaakt?

815 D66 verzoekt in een vroegtijdig stadium en eventueel in overleg fietsersbonden of inwoners in 
planvorming daarover na te denken. Er moet op een andere manier naar het fietsnetwerk worden 
gekeken. Kijk naar fietspaden als een uitnodigende rode loper. Kijk niet naar het huidige gebruik, 
of normen van tien jaar terug, maar uitnodigend voor grotere aantallen fietsers en andere 
fietsvormen. Het gaat om brede en veilige fietsroutes, met zo min mogelijk conflictpunten en 

820 vergevingsgezinde bermen. Bij fietsverbindingen moet worden uitgegaan van een grotere 
actieradius dan de nu gehanteerde afstand van tien kilometer voor woon-werk. Het is van belang 
om te denken vanuit het perspectief van de fiets en niet vanuit het perspectief van de auto.

De heer Deen (PVV) is benieuwd of D66 mogelijkheden ziet dat de fietsersbonden zich laten 
825 horen voordat grote projecten van start gaan, of zelfs al gereed zijn. Nu komt het commentaar 

van fietsersbonden vaak als mosterd na de maaltijd. Aan het veranderen van onderdelen zijn 
hoge kosten verbonden. Heeft de Fietsersbond zelf initiatieven genomen?

De heer Steeman (D66) legt uit dat dit nu juist de reden is waarom D66 vraagt om meer vanuit 
830 het perspectief van de fiets te denken. Als daarbij de oproep wordt gedaan aan fietsersbonden 

dan kan de heer Steeman het daarmee volledig eens zijn.

De heer Gringhuis (GL) pleit ervoor dat fietsers bij wegwerkzaamheden voorrang krijgen. Daar 
bovenop speelt de vraag, als het gaat over de fiets en openbaar vervoer, wie nu voorrang zou 

835 moeten krijgen: de bus of de fiets?

De heer Steeman (D66) vindt het een interessante vraag om later de discussie over te voeren.

De heer Klein (CU) zegt dat CU de oproep van D66 steunt. Op het Largasplein in Langedijk wordt 
840 gemonitord, omdat ook daar klachten kwamen van fietsers. Het is goed om te weten hoe 

vervelend fietsers dat soort projecten vindt. 

De heer Hoogervorst (SP) bedankt D66 voor het agenderen van de brief. De SP is al jaren bezig 
om de fiets een prominentere plek te geven in het totale mobiliteitsverhaal. Dat gaat steeds 

845 beter. Als vanachter een bureau wordt nagedacht over fietsoplossingen dan betekent dat niet 
automatisch dat dit de beste oplossingen zijn. De Fietsersbond en ook de mensen in de 
omgeving moet worden gevraagd wat ze van plannen vinden, voordat wordt overgegaan tot 
handelen. De gebruiker moet vooraf goed worden geïnformeerd. Als blijkt dat in een project toch 
onwenselijke c.q. gevaarlijke situaties zijn ontstaan, in hoeverre is de provincie dan in staat om 

850 dergelijke ‘fouten’ snel te herstellen?

De heer Hollebeek (PvdD) bedankt de heer Steeman voor het agenderingsverzoek. Als fietser valt 
het de heer Hollebeek op dat er een lagune zit in het Concept Regionaal Doorfietsnetwerk. 
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Wanneer hij zich vanuit de regio Amsterdam-Zaanstreek richting Alkmaar waagt, fietst hij graag 
855 langs de Middenduinrand. Wanneer hij zo snel mogelijk huiswaarts wil keren, kiest de heer 

Hollebeek bij voorkeur voor de kortste weg. Het bevreemdt hem dat de route langs de oostkant 
van het Alkmaardermeer geen onderdeel uitmaakt van het netwerk. Waarom maakt de snelste en 
kortste route tussen Alkmaar-Heerhugowaard enerzijds en Amsterdam - Zaanstad anderzijds 
geen deel uit van het doorfietsnetwerk? Het traject waarover de brief van Fietsersbond rept zou 

860 dan een hogere prioriteit hebben gekregen. Op het overzichtskaartje van het netwerk ontbreekt 
vreemd genoeg alleen dit traject, terwijl hier de snelste route van Alkmaar naar Amsterdam ligt. 
Juist in een tijdperk van de elektrische fiets worden dergelijke trajecten steeds interessanter voor 
fietsers. De PvdD hoopt dat de fietser tussen Westknollendam en het Noord-Hollands Kanaal snel 
weer ruimbaan krijgt en dat dit traject wordt opgenomen in het Doorfietsnetwerk.

865
Mevrouw Van Geffen (VVD) las de brief van de Fietsersbond en ging ter plaatse kijken. Op basis 
daarvan vraagt de VVD waarom de voorrang voor fietsers in het onderhavige geval is geschrapt. 
De VVD is niet van mening dat het altijd zo zou moeten zijn dat de fiets voorrang heeft of dat 
alles vanuit het perspectief van de fietser moet worden bekeken. Het is en/en, dus ook voor 

870 auto’s en openbaar vervoer. Kan de gedeputeerde een toelichting geven op de door de 
Fietsersbond genoemde punten over de bochten bij de Markervaartweg en de Kogerpolderweg en 
de gevaarlijke bermen?

Gedeputeerde Olthof kan ver meegaan in het betoog van de heer Steeman. Er is een ontwikkeling 
875 gaande in het gebruik van de fiets. Door Corona is dat nog eens versterkt.  Er wordt steeds 

kritischer gekeken naar fietsinfrastructuur. Het project c.q. traject rond de N246 loopt sinds 
2007. Veel partijen zijn betrokken. Tussen de kennis van toen en de realisatie zitten grote 
verschillen. Daarvan kan veel worden geleerd. Dat is een punt van aandacht. De provincie is in 
overleg met de gemeenten Purmerend, Alkmaar en Zaanstad om te anticiperen op die 

880 ontwikkelingen. In het kader van het terugdringen van CO2 worden de gemeenten gevraagd meer 
te investeren in goede beschikbare fietspaden. Woon-werkverkeer kan meer gebruik maken van 
de fiets als de afstand maximaal 15 tot 20 km bedraagt. De fiets krijgt een steeds 
nadrukkelijkere plek in vraagstukken over duurzaamheid en infrastructuur.
Halfweg en Afsluitdijk zijn projecten van Rijkswaterstaat. De fiets en het fietsgebruik krijgen bij 

885 aanpassingen en reconstructies veel aandacht. Gedeputeerde Staten zullen er alert op zijn dat de 
fietser zo min mogelijk last heeft van een project en zo snel mogelijk weer gebruik kan maken 
van de inrichting. 
Met de Fietsersbond vindt regulier overleg plaats. De Fietsersbond is altijd betrokken. In het 
onderzoek ‘Uitgeest Heerhugowaard’ wordt de Fietsersbond in het vooroverleg betrokken. Ook 

890 de Fietsersbond ontwikkelt haar zienswijzen op fietspaden en het gebruik daarvan. Daar kan van 
elkaar worden geleerd.
Bij de verbinding tussen Amsterdam en Haarlem is de provincie betrokken in de regie, maar ook 
financieel. Op gemeente Haarlemmermeer wordt extra druk gezet om in ieder geval het 
Uitvoeringsplan op korte termijn voor elkaar te hebben.

895 Zoals eerder aangegeven is de N246 een langlopend traject. Er wordt met de wereld van nu 
anders gekeken naar inzichten van tien jaar geleden. Gevaarlijke situaties moeten snel worden 
aangepakt. Een onwenselijk situatie leidt niet tot een gevaarlijke situatie. Van geval tot geval 
moet naar onwenselijke situaties worden gekeken. De berm en de slechte aansluiting daarvan op 
het fietspad langs de N246 moet worden opgelost en is zelfs al deels opgelost. 

900 Over voorrang op rotondes meldt de gedeputeerde dat de algemeen geldende lijn is dat binnen 
de bebouwde kom fietsers voorrang hebben. Dat geldt niet buiten de bebouwde kom, vanwege 
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de hogere snelheden. Voor de rotonde De Woude (N246) gelden de landelijke normen. Dus is 
ervoor gekozen om de fietser geen voorrang te geven. Om een eenduidige lijn te volgen geldt op 
het gehele traject dat de fietser geen voorrang heeft. Dat is een bewuste keuze om verwarring te 

905 voorkomen. 
De heer Hollebeek vroeg waarom de fietsroute via Alkmaardermeer en langs Markenbinnen geen 
doorfietsroute is. De gedeputeerde sluit niet uit dat het een doorfietsroute kan worden, maar nu 
geldt voor een doorfietsroute een verbinding tot 15 kilometer. De route moet veel gebruikt 
worde. Op beide voorwaarden scoort deze route niet. De gebruiksintensiviteit is laag en de 

910 afstand van Zaanstad naar Alkmaar is groter dan 20 kilometer. Op de vraag of het fietspad 
verbreed kan worden antwoordt de gedeputeerde dat dit niet wenselijk is. Het fietspad komt na 
verbreding te dicht tegen de weg aan te liggen. Dat is niet wenselijk. Aan de andere zijde 
verbreden dan moet richting het Noord-Hollandskanaal worden gegaan. Dit betekent een 
kostbare oplossing, omdat damwanden geslagen zullen moeten worden. De gebruiksintensiteit 

915 van dit traject is niet dermate hoog dat het die kosten waard is. Die afweging is gemaakt.

Bij interruptie vraagt de heer Hollebeek (PvdD) over de afstand van maximaal 15 km voor 
woonwerkfietsverkeer of die afstand nog wel reëel is, nu het soort fietsvervoer is veranderd.

920 Gedeputeerde Olthof beaamt dat, gezien de huidige ontwikkelingen, wellicht anders naar 
afstanden moet worden gekeken. Dan nog moet men zich afvragen of de N246 voor de fietser de 
belangrijkste verbinding is tussen Alkmaar en Zaanstad als het gaat over woonwerkfietsverkeer.

Bij interruptie merkt de heer Steeman (D66) op dat hij de gedeputeerde hoorde zeggen dat moet 
925 worden voorkomen dat achter de feiten wordt aangelopen, waardoor op het moment van 

oplevering zaken al zijn achterhaald. Anderzijds hamert de gedeputeerde op de normen zoals die 
nu gelden. Wat D66 betreft wordt uitnodigend en toekomstbestendig omgegaan met 
fietsverbindingen. Er moet verder worden gekeken dan naar de huidige normen. Het is belangrijk 
om fietsinfrastructuur in te richten op het gewenste gebruik. Dat is toch echt anders dan uitgaan 

930 van de huidige CROW-richtlijnen et cetera.

Gedeputeerde Olthof zei eerder dat de wereld snel verandert en dat kritisch moet worden 
gekeken naar de fietsinfrastructuur, die aan verandering onderhevig is. Bij het inrichten van de 
openbare ruimte heeft men nu eenmaal  te maken met CROW-richtlijnen. Daarnaast is het 

935 wenselijk om een fietspad aan te leggen dat toekomstbestendig is, maar dat ook aan (wettelijke) 
eisen voldoet. De ontwikkeling van de fiets nam de afgelopen tien jaar een enorme vlucht. De 
gedeputeerde is het met de heer Steeman eens dat daarop beter moet worden geanticipeerd. Het 
is absoluut waar dat het gebruik van een fietspad goed voorbereid moet zijn op de toekomst.
Het traject Largasplein in Langedijk wordt geëvalueerd. Op dat moment wordt de opmerking 

940 vanuit de CU meegenomen.
De gedeputeerde zou willen oppassen met opmerkingen dat iets vanachter een bureau wordt 
verzonnen. Achter de bureaus zitten veel ambtenaren die dagelijks de fiets gebruiken voor 
woon-werkverkeer. Zij praten met de Fietsersbond. Er moet geen tegenstelling worden 
gecreëerd,  die niet bestaat. De gedeputeerde zegt dat het kan gebeuren dat soms verkeerde 

945 keuzes worden gemaakt. Bij de ontwikkeling van fietspaden moeten, zo breed mogelijk, partijen 
worden betrokken.

Bij interruptie biedt de heer Hoogervorst (SP) excuses als het zo overkwam. Hij bedoelde dat niet 
zo. Men kan de ogen niet sluiten voor feit dat het maken van een plan niet altijd op de plek zelf 
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950 gebeurt. Organisaties als een fietsersbond kijken wel ter plekke naar de situatie. Is de 
gedeputeerde bereid om toe te zeggen dat, als plannen worden gemaakt voor onderhoud of 
nieuwe fietsinfrastructuur, er standaard wordt overlegd met de Fietsersbond?

Gedeputeerde Olthof gaf reeds aan dat er regulier overleg met de Fietsersbond plaatsvindt. 
955 Bijvoorbeeld in het geval van een nieuw onderzoek rondom Alkmaar is de Fietsersbond nauw 

betrokken.

De heer Steeman (D66) bedankt de commissie en de gedeputeerde voor de behandeling van dit 
onderwerp en goede beantwoording van vragen. Hij wist een aantal goede uitspraken ‘los te 

960 peuteren’ en is daar erg blij mee.

6. Rondvraag gedeputeerde Olthof (Mobiliteit, Bereikbaarheid, Infrastructuur en Luchtvaart)
Mevrouw Van Geffen (VVD) bedankt de gedeputeerde voor het aanvullende overzicht naar aanleiding 

965 van vragen in de commissievergadering van juni 2020 over de aansluiting van bruggen op 
bediencentrale. Uit dat overzicht blijkt dat er een tekort is. Voor een bedrag van 17 miljoen euro 
kunnen twaalf objecten worden aangesloten op de bediencentrale. Voor nog 20 objecten resteert 10 
miljoen euro. In de brief van het college van 22 mei jl. staat dat op basis van de huidige werkwijze 
meer dan 5 miljoen euro extra nodig is. Is dat bedrag inclusief of exclusief het resterende bedrag 

970 van 10 miljoen euro uit het nagezonden overzicht?

De VVD is benieuwd naar de stand van zaken van (de aanbesteding van) de doorfietspaden bij 
Schagen. Naar aanleiding van het rapport van Sweco werd aangegeven dat het Bestuurlijk Overleg 
heeft ingestemd met de uitwerking van deze routes naar een Schetsontwerp met kostenraming. 

975
De Leeghwaterbrug had begin augustus opnieuw te kampen een grote storing, met kilometers files 
tot gevolg. De regio is er inmiddels klaar mee. Is de gedeputeerd van mening dat de processen 
onder controle zijn?

980 Gedeputeerde Olthof beaamt dat de Leeghwaterbrug met de problemen te maken heeft gehad. Die 
zijn opgelost. Aanpassingen vonden plaats. Het recente probleem houdt geen verband met de 
techniek maar werd veroorzaakt door de hitte. Door middel van koeling is dat probleem verholpen. 
Op dit moment vindt een evaluatie plaats. De gedeputeerde verwacht de resultaten in het eerste 
kwartaal van 2021 te kunnen delen.

985
Op basis van het provinciale Perspectief Fiets zijn op dit moment drie doorfietsroutes in de Kop van 
Noord-Holland bepaald. Deze worden uitgewerkt met een kostenraming. De onderzoeken worden in 
oktober 2020 in het Bestuurlijk Overleg gedeeld. Daarna wordt een planning gemaakt voor de 
realisatie. 

990
Eerder ontving de commissie technische berekening voor de 24-uursbediencentrale. Er is nog 
10 miljoen euro beschikbaar om de overige bruggen en sluizen aan te sluiten. Dat is niet voldoende. 
Het college verwacht in totaal 15 miljoen euro nodig te hebben. In het eerste traject zijn de 
basiskosten voor het gehele traject verwerkt. Daardoor is het eerste bedrag hoger dan de 

995 aanvullende investering. Het vervolgtraject is per brug goedkoper. Al met al is er nog een tekort van 
5 miljoen euro. Aan het einde van dit jaar zal met deze commissie worden gesproken over hoe moet 
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worden omgegaan met de 20 resterende bruggen. Vervolgens kan een concreet voorstel aan 
Provinciale Staten worden voorgelegd.

1000 De heer Muurlink (PvdA) verwijst naar de C-agenda c.q. de Voortgangsrapportage 2019  en 
Uitvoeringsprogramma Smart Mobility 2018-2020. Het feit dat niemand heeft aangegeven daarover 
verder te willen spreken geeft aan dat er onvoldoende aandacht is voor technologische 
ontwikkelingen. De PvdA vindt het wel belangrijk om met Gedeputeerde Staten te spreken over de 
ontwikkelingen en wat deze betekenen voor de vertaling daarvan naar beleid, voordat wordt verder 

1005 gegaan naar de periode 2021 en verder. De PvdA is benieuwd of op korte termijn een presentatie, of 
een technische briefing, kan worden georganiseerd.

Gedeputeerde Olthof is blij dat de PvdA het punt aan de orde stelt. De komende tijd wordt op drie 
thema’s ingezet. Langs de drie lijnen Schoon, Veilig en Slim zullen projecten worden opgepakt. Ten 

1010 aanzien van het laatstgenoemde thema komt het college met een Uitvoeringsprogramma, waarin 
wordt aangegeven in welke fase projecten zich bevinden en hoe daarmee wordt omgegaan. De 
gedeputeerde neemt de commissie graag mee in een technische sessie. De provincie is al ver met 
praktische zaken als vri’s en een database voor doorstroming. Het gevaar van Smart Mobility is dat 
maar wordt doorgegaan met ontwikkelen terwijl nooit tot realisatie wordt overgegaan. Op enig 

1015 moment zullen ontwikkelingen moeten worden geïmplementeerd. Anderzijds zijn er ontwikkelingen 
waarvan het bestaan niet bekend is. Het is van belang dat ontwikkelingen een logische lijn volgen. 

De voorzitter constateert dat een meerderheid van de commissie de behoefte aan een technische 
sessie deelt. Met de griffie en in agendacommissie zal worden afgestemd wanneer de technische 

1020 briefing plaatsvindt.

De heer Hoogervorst (SP) verwijst naar de vergadering van Provinciale Staten van 29 juni jl., waarin 
een motie is aangenomen, waarin de gedeputeerde werd opgeroepen zijn uiterste best te doen om 
de buurtbussen weer te laten rijden. Wat is daarvan de stand van zaken?

1025
Gedeputeerde Olthof zegt dat de motie duidelijk was. De buurtbus heeft het probleem dat de 
bestuurders, vanwege Corona, tot een kwetsbare groep behoren. Hun veiligheid moet worden 
gewaarborgd. Connexxion bood een oplossing met een spatscherm, maar dat bleek geen oplossing 
voor de buurtbus. De buurtbus heeft in tegenstelling tot een reguliere bus niet twee ingangen en een 

1030 andere luchtcirculatie. Daarom kwam er geen toestemming om met de buurtbus en de 
buurbuschauffeurs te gaan rijden. Om een alternatief te bieden voor de buurtbus, is er binnen korte 
tijd een oplossing gevonden in de buurtbustaxi, welke op afroep beschikbaar is. De buurtbustaxi 
rijdt het traject van de buurtbus. Deze voorziening kost 4 euro per traject   Er wordt hard aan 
gewerkt om te zorgen dat de reguliere buurtbus weer kan gaan rijden. Zolang dat niet mogelijk is, 

1035 wordt de buurtbustaxi ingezet. 

De heer Hoogervorst is blij dat het streven naar het inzetten van de normale buurtbusdienst nog 
steeds aanwezig is. De SP gaat het volgen. Zou de gedeputeerde de commissie met enige regelmaat 
van de ontwikkelingen op de hoogte willen houden?

1040
Gedeputeerde Olthof zegt toe dat de commissie op de hoogte wordt gesteld van ontwikkelingen.

7. Schorsing van de vergadering: vervolg op donderdag 3 september 2020 om 19.30 uur
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De voorzitter bedankt eenieder voor zijn of haar bijdrage en schorst de vergadering om 21.35 uur 
1045 tot 3 september 2020.


